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Justerare

..........

..........

Vakansprövning 2024

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ge dispens och
tillsätta följande tjänster:

Reservation och protokollsanteckning

Mot beslutet och till förmån för eget yrkande reserverar sig Lars Beckman
(S) med protokollsanteckning enligt nedan;

Med anledning av de åtgärderna som togs på stöd och omsorg 241007
där vi ser att 5 tjänster ska tas bort i närtid, vikariestopp från och med nu
undantag kan beslutat av chefer men det ska ske restriktiv. Semester
beviljas inte. Flera delade turer. Träffpunkten på Kyrkvägen stängs för att
spara 0.75% tjänst. Samma sak gäller för barn och utbildning, vikariestopp
och en tjänst bort.

Då blir det samtidigt som det prognostiseras oss på KSAU ett underskott
som ser ut att komma att överstiga 20 miljoner innevarande år (2024)
orimligt att tillsätta nya tjänster centralt i form av 1 KLK kansli
kanslimedarbetare och 2 Digitaliseringsstrateg med
"Utredningskompetens". Tjänster som säkert kan behövas i den tid vi
lever i men får besättas när ekonomin så tillåter enligt vår uppfattning.

Ärendebeskrivning

Kommunstyrelsen har 2023-01-16 § 13 beslutat att införa
vakansprövning, beslut om återtillsättning av befintliga tjänster, från
och med 2023-01-20. Kommunstyrelsen delegerade till
arbetsutskottet att fatta beslut om vakansprövningarna.

Verksamhet Enhet Befattning Ssg

Kommunlednings-
kontoret Kansli Kanslimedarbetare 100%
Kommunlednings-
kontoret Utvecklingsavdelning Digitaliseringsstrateg 100%
Utbildning, kultur och
fritid Arenan BEA 100%
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KSAU § 83 KS-SA.2024.7
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..........

På dagens sammanträde presenterar HR-chefen följande tjänster
som förslag som ska återbesättas:

- Kanslimedarbetare
- Digitaliseringsstrateg
- BEA

Yrkanden
Lars Beckman (S) yrkar att vakansprövning sker i aktuell tjänster efter
årsskiftet.

Per Hollertz (M) yrkar bifall till liggande förslag.

Propositionsordning
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med liggande förslag.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
HR-chef
Akten
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KSAU § 84 KS-SA.2024.3

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

Ekonomisk uppföljning 2024 och åtgärdsplaner för
ekonomiska anpassningar

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut

Den ekonomiska uppföljningen för kommunledningskontoret godkänns.

Åtgärdsplaner för ekonomiska anpassningar skickas vidare till
kommunstyrelsen. Redovisning till kommunstyrelsen ska redovisas med
tidigare ekonomiska anpassningar samt anpassningarnas utfall/status.

Ärendebeskrivning

Avdelningen bedömer att ett underskott på -0,2 mnkr befaras.

Kommentarer till avvikelser
Den senaste prognosen från Östgötatrafiken visar på ett underskott för
skolskjuts och färdtjänst med ca 0,8 mnkr.

På ledning belastar ett avgångsvederlag vilket saknar koppling till
verksamheten med 0,8 mnkr. Detta var inte känt när budgeten

Verksamhet
Budget
KF 2023
Totalt

Utfall
2023

Budget KF 2024 Utfall
Prognos
2024

Avvik
else

Kostnader Intäkter Netto 2024 09    

Övergripande 2,2 0,0 1,7 0,0 1,7 0,0 1,2 0,5

Avgifter, bidrag och sporthallar 2,7 2,1 2,6 0,2 2,4 1,6 2,4 0,0

Kost och Städ 0,5 1,3 25,2 24,7 0,5 -0,4 0,5 0,0

Ekonomi, Personal, Kansli 19,1 17,2 21,0 0,8 20,2 15,1 20,2 0,0

IT-enheten 5,0 5,3 10,9 5,0 5,9 3,4 5,9 0,0

Näringsliv, kommunikation,
turism

3,7 3,8 3,8 0,1 3,7 2,9 3,7 0,0

Skärgård, folkhälsa, säkerhet 1,5 1,8 1,9 0,8 1,1 0,2 0,7 0,4

Ledning 2,2 2,7 2,2 0,0 2,2 1,9 2,5 -0,3

Skolskjuts och färdtjänst 14,5 15,8 15,0 0,2 14,8 13,5 15,6 -0,8

                 

Totalt 51,4 50,0 84,3 31,8 52,5 38,2 52,8 -0,2
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KSAU § 84 KS-SA.2024.3

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

upprättades. Högre intäkter från MSB än budgeterat där inte hela intäkten
disponeras under året.

På övergripande beräknas ett överskott som ett resultat av
besparingsarbetet till 0,5 mnkr.

Åtgärder för att nå budget i balans
En omorganisation pågår och ytterligare besparingar vidtas. Dock saknas
det utrymme för att täcka underskotten enligt ovan. Inköpsstoppet i
kombination med en allmän återhållsamhet förväntas leda till relativt stora
besparingar inom vissa av verksamheterna. Detta kommer att täcka en
del av underskottet kopplat till avgångsvederlaget. Sammantaget
redovisas en prognos på -0,2 mnkr.

Åtgärdsplaner

Åtgärdsplaner har redovisats vid stöd- och omsorgsutskottets och barn-
och utbildningsutskottets sammanträden 7 och 8 oktober. Ekonomichefen
redogör för åtgärdsplaner på helheten för kommunen. Till
kommunstyrelsen kommer åtgärderna vara sorterade på vad förvaltningen
beslutar om och om vilka åtgärder som kräver politiska beslut. Se
ekonomiska effekter enligt nedan.

Yrkande
Per Hanö (SD) yrkar att åtgärdsplaner för ekonomiska anpassningar
skickas vidare till kommunstyrelsen. Redovisning till kommunstyrelsen ska

Besparingar, tkr 2024 2025

Stöd och omsorg 3 950 9 600

Barn och utbildning 100 2 735

Samhällsbyggnad 500 2 700

Kommunledningskontor   500

Summa 4 550 15 535

Förbättrad prognos BUA 1 500

Summa II 6 050
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KSAU § 84 KS-SA.2024.3
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..........

redovisas med tidigare ekonomiska anpassningar samt anpassningarnas
utfall/status.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag och att kommunstyrelsens
arbetsutskott beslutar i enlighet med förslaget.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Ekonomichefen
Kommunstyrelsen
Akten
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KSAU § 85 KS-SA.2024.53

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

Mål & Budget 2025 - 2027

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

Kommunfullmäktige beslutar att:

1. Skattesatsen behålls oförändrad och fastställs till 22:48
kronor per skattekrona för 2025.

2. Inriktningsmålen fastställs

3. Anslag till respektive nämnd fastställs 2025 till följande,
mnkr:

Kommunstyrelsen 565,7
Miljö- och byggnämnden 0,3
Social myndighetsnämnd 0,3
Valnämnden 0,0
Överförmyndare 1,3
Revision 0,8
Räddningstjänsten Östra Götaland 7,6

4. Till investeringar upptas ett anslag på 50,9 mnkr för 2025 med
anslagsnivå enligt bilagt dokument.

5. Nyupplåning eller alternativt ägartillskott till de kommunala
bolagen budgeteras till 0,7 mnkr 2025.

6. För finansiering av budgetförslaget får nyupplåning ske med
25,0 mnkr 2025.

7. I övrigt godkänna Mål & budget 2025 - 2027.

Deltar ej i beslutet
Lars Beckman (S) och Anders Carlsson (C) deltar ej i beslutet.

Ärendebeskrivning
Moderaterna, Kristdemokraterna, Landsbygdspartiet oberoende och
Sverigedemokraterna har till kommunstyrelsens arbetsutskott inkommit
med förslag till Mål & Budget för åren 2025 – 2027.
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KSAU § 85 KS-SA.2024.53

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

Yrkande
Per Hollertz (M) yrkar enligt följande;

Kommunfullmäktige beslutar att:

1. Skattesatsen behålls oförändrad och fastställs till 22:48 kronor
per skattekrona för 2025.

2. Inriktningsmålen fastställs

3. Anslag till respektive nämnd fastställs 2025 till följande, mnkr:

Kommunstyrelsen 565,7
Miljö- och byggnämnden 0,3
Social myndighetsnämnd 0,3
Valnämnden 0,0
Överförmyndare 1,3
Revision 0,8
Räddningstjänsten Östra Götaland 7,6

4. Till investeringar upptas ett anslag på 50,9 mnkr för 2025 med
anslagsnivå enligt bilagt dokument.

5. Nyupplåning eller alternativt ägartillskott till de kommunala
bolagen budgeteras till 0,7 mnkr 2025.

6. För finansiering av budgetförslaget får nyupplåning ske med
25,0 mnkr 2025.

7. I övrigt godkänna Mål & budget 2025 - 2027.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag och att kommunstyrelsens
arbetsutskott beslutar i enlighet med förslaget.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommunstyrelsen
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KSAU § 86 KS-TEK.2024.28

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

Taxor och avgifter för markupplåtelse samt för uthyrning
av anläggningar och lokaler

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslag

Ärendet skickas vidare till kommunstyrelsen utan ställningstagande.

Nya taxor ska gälla från 1 januari 2025.

Sammanfattning

I samband med budgetarbetet inför år 2024 fick tekniska
avdelningen i uppdrag att se över nivåerna på gällande taxor samt
om det fanns åtgärder eller arbeten som skulle vara möjliga för
kommunen att ta betalt för.

Till skillnad från andra kommuner tar Valdemarsvik ut få avgifter för
exempelvis markupplåtelse och avgifterna som tas ut ligger ofta på
en låg nivå i jämförelse med andra kommuner.

Sammantaget beräknas de nya avgifterna i taxeförslaget ge
intäkter på cirka 90 000 kr. Därtill kommer intäkterna från höjning av
nuvarande avgifter med uppskattningsvis 120 000 kr/år.

Ärendebeskrivning

I samband med budgetarbetet inför år 2024 fick tekniska
avdelningen i uppdrag att se över nivåerna i gällande taxa för
markupplåtelse och om det fanns åtgärder eller arbeten som skulle
vara möjliga för kommunen att ta betalt för. Det skulle visa sig att
det fanns potentiella avgifter möjliga att införa.

Avdelningen har arbetat fram ett förslag till ny taxa för
markupplåtelse där även Taxor för padel samt tennisbanor för
utomhusbruk samt Taxa för uthyrning av idrottshallar ingår.
Förslaget som har tagits fram består både av helt nya avgifter och
av uppräkningar på nuvarande avgifter i nyss nämnda
taxedokument.
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KSAU § 86 KS-TEK.2024.28

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

I arbetet med förslaget har jämförelser gjorts med motsvarande
taxor från Söderköping, Åtvidaberg, Finspång, Västervik och
Norrköping.

Taxeförslaget i relation till andra styrande dokument

Det finns styrande dokument som reglerar områden som förslaget
till ny taxa berör. Det är Lokala ordningsföreskrifter, Lokala
ordningsföreskrifter för torghandel samt Riktlinjer för
markupplåtelse. Det finns inget som påverkar eller är
motsägelsefullt i förhållandet mellan dessa dokument och förslaget
till ny taxa.

Uppskattning av intäkter från helt nya avgifter i taxan

Utifrån förslagen på helt nya avgifter i taxan har en grov
uppskattning gjorts av hur stora intäkter de nya avgifterna kan
komma att inbringa till kommunen, uppskattningsvis landar
summan på cirka 195 000 kr utifrån nedanstående beräkningar.
Därtill kommer intäkterna som härrör från höjning av nuvarande
avgifter.

 Försäljning från kaj 3 000 kr
 Upplåtelse för kommersiella ändamål 15 000 kr
 Upplag bodar mm 7 000 kr
 Handläggning grävtillstånd 30 000 kr
 Handläggning trafikanordningsplan 20 000 kr
 Övriga 15 000 kr

SUMMA
90 000 kr

Uppskattning av intäkter från uppräkningen av avgifterna

Utifrån en grov uppskattning av hur mycket ökningen av befintliga
avgifterna kan generera resulterar i ca 120 000 kr/år.

Redogörelse för förslaget
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KSAU § 86 KS-TEK.2024.28

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

Tabell; Markupplåtelse

 Torghandel

En torghandelsplats är 4 meter. Avgiften höjs till det dubbla och
höjningen motiveras både utifrån ökningen av konsumentprisindex
från och med året när gällande taxa antogs samt att avgiftsnivån
ligger i paritet med taxan för torghandel hos
jämförelsekommunerna.

Även om höjningen är hög procentuellt sett får den ses som rimlig
utifrån det relativt låga värdet på varorna som säljs.

 Försäljning av varor/livsmedelsprodukter från kaj eller fartyg

Avgiften är helt ny och ska tillämpas exempelvis när ”potatisbåten”
håller försäljning i hamnen. Arrangemang som anordnas för
allmänheten ombord på fartyg som ligger i hamn, regleras i
hamntaxan.

 Food Trucks, matvagnar och mobila kök

Food Trucks har blivit ett allt vanligare inslag i det offentliga
rummet. Från och med sommaren 2024 har standarden höjts vid
Food truckplatserna på Kolplan, platserna har nu tillgång till både el
och vatten.

Utifrån ovan nämnda standardhöjning höjs avgiften från 200 kr till
400 kr per plats och dag under perioden 1 juni till 31 augusti.
Under lågsäsong höjs avgiften från 100 kr per plats och dag till 300
kr.

Avgiften för en säsongsplats höjs med 1 250 kr, från 2 500 kr till
3 750 kr

 ”Loppis”

Avgiften per dag lämnas oförändrad eftersom den bedöms ligga på
en rimlig nivå utifrån värdet på det som säljs.

Avgiften per år/säsong höjs från 2 000 kr till 2 500 kr.
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KSAU § 86 KS-TEK.2024.28

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

 Upplåtelse för kommersiellt ändamål eller arrangemang

Avgiften för den här typen av upplåtelse är helt ny. I dagsläget har
kommunens mark upplåtits gratis till exempelvis cirkusar. I vissa fall
har arrangören debiterats kostnader för den städning som
kommunen har behövt göra efter upplåtelsen.

Avgiften föreslås bestå av två nivåer. För en yta som uppgår till
500m2 föreslås avgiften till 2 000 kr per dygn. Om ytan överstiger
500 m2 föreslås avgiften bli 5 000 kr per dygn.

Exempel på arrangemang när den här avgiften kan tillämpas är -
förutom redan nämnda cirkusar - markupplåtelse för festivaler,
mässor, utomhusbio eller idrottsevenemang som visas på
storbildsskärm.

 Upplag av olika slag

Avgiften för den här typen av upplåtelse är helt ny. Exempel på
upplag kan vara:

1. uppställda bodar
2. byggnadsställningar
3. containrar
4. provisoriska byggnader samt övrigt som kan jämställas med

det som beskrivs vid punkt 1-3.

Avgiftsnivåerna ligger i paritet med jämförbara kommuner.

 Avgifter för handläggning

Avgifter för administration av vissa ärenden är helt ny och ligger
lägre eller i paritet med andra kommuners avgifter för den här typen
av handläggning.

Tabell; Uthyrning av lokaler

Avgifterna för uthyrning av lokaler är nya och grundar sig på de
avgiftsnivåer som har tagits ut vid kommun-intern uthyrning.
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KSAU § 86 KS-TEK.2024.28

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare
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..........

Tabell; Uthyrning av Grännäs Folkets park

Nuvarande avgifter får ses som orimligt låga därav en hög höjning.

När det gäller dans eller annan tillställning som anordnas av
eventföretag eller andra arrangörer och som riktar sig till
allmänheten är det tillställningar som förväntas locka flera hundra
besökare. Utifrån de förmodade intäkterna tillställningarna inbringar
ses höjningen som väl motiverad och ej avvikande från avgifter
som tas ut i parker för likande arrangemang.

Tabell; Uthyrning av konstgräsplanen på Grännäs IP vecka 16
– 44

Avgiften 500 kr per timme lämnas oförändrade för lag verksamma
inom kommunen. Kommunfullmäktige beslutade 2015-02-09 om en
taxa som endast skulle gälla för tiden 2015 och våren 2016.
Därefter har inget nytt beslut tagits och avgiften på 500 kr är den
som fortfarande tas ut utifrån att inget nytt taxebeslut är antaget.

För lag från andra kommuner är nuvarande avgift för träning 600 kr
per timme och för match 700 kr per timme. Nu föreslås att avgiften
för träning höjs till 700 kr per timme då slitaget bedöms som likartat
som vid ett matchtillfälle.

Tabellerna; Uthyrning av idrottshallar och padel- samt
tennisbanor

Avgifterna har nyligen uppdaterats, därav ingen förändring.

Ekonomiska konsekvenser

Förslaget innebär ej några kostnader för kommunen.

Yrkande
Per Hollertz (M) yrkar att ärendet skickas vidare till kommunstyrelsen utan
ställningstagande samt att nya taxor ska gälla från 1 januari 2025.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och att
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med detta.

14(36)



KSAU § 86 KS-TEK.2024.28
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Beslutet skickas till
Kommunstyrelsen
Akten
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KSAU § 87 KS-TEK.2024.144

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

Ny Hamnordning och Hamntaxa från och med 2025-01-01

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslag

Ärendet skickas vidare till kommunstyrelsen utan ställningstagande.

Nya taxor ska gälla från 1 januari 2025.

Sammanfattning

I samband med budgetarbetet inför år 2024 fick samhällsbyggnad i
uppdrag att se över nivåerna på gällande taxor samt undersöka om
det fanns åtgärder eller arbeten som skulle vara möjliga för
kommunen att ta betalt för.
Gällande Hamnordning och Hamntaxa antogs i mars 2020.

Utifrån ovan nämnda uppdrag att bl.a. se över taxorna har
samhällsbyggnad tagit fram förslag på revidering av såväl Hamntaxan
som Hamnordningen. Revideringen av Hamnordningen har mest
bestått i att förbättra läsbarheten, flytta över till Hamntaxan sådant
som rör ordningsregler i hamnarna samt några övriga mindre
justeringar.

Revideringen av Hamntaxans avgifter är i förslaget uppräknade både
enligt index och utifrån att vissa avgifter har bedömts som orimligt
låga. En del avgifter är helt nya.

I syfte att effektivisera en del administrativa arbetsuppgifter behöver
en e-tjänst tas fram för anmälan till en båtplats men även för att
hantera kölistor för båtplatser och de kontrakterade
parkeringsplatserna i Fyrudden. Förslaget till ny hamntaxa
uppskattningsvis att innebära ökning av intäkter till kommunen på
omkring 782 000 kr.

Ärendebeskrivning

Hamnordningen och Hamntaxan omfattar fyra kategorier fartyg;

 Fartyg som besöker gästhamnarna
 Fartyg som har en kontrakterad båtplats (fritidsbåtar)
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KSAU § 87 KS-TEK.2024.144
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 Fartyg som har en kontrakterad årsplats i Fyrudden, gäller
kommersiella fartyg och fartyg som ägs av privatpersoner

 Kommersiella fartyg som besöker hamnarna

I samband med budgetarbetet inför år 2024 fick samhällsbyggnad i
uppdrag att se över samtliga taxor och avgifter.

Gällande Hamnordning och Hamntaxa fastställdes i mars 2020.
Förutom att det finns behov av göra dokumenten tydligare och mer
läsvänliga finns det behov av att räkna upp avgifterna till följd av
indexökningar från 2020 samt att kompensera för övriga
kostnadsökningar.

Det finns även ett behov av att ta in nya avgifter i taxan, till exempel
för kommersiella båtar som ligger i hamn under vintertid samt en
administrativ avgift för en köplats till kontrakterad båtplats och till en
kontrakterad parkeringsplats i Fyrudden.

Samhällsbyggnad har arbetat fram ett förslag till reviderad
Hamnordning och Hamntaxa. Miljökontorets har varit remissinstans av
förslaget till Hamnordningen. Miljökontorets synpunkter i yttrandet var
enbart av redaktionell karaktär.

Redogörelse för förslaget till reviderad Hamnordning

 Hamnordningens inledande text är flyttad till dokumentets första
sida

 På sidan 2 finns en i ingress som beskriver vad det är för
dokument, en definitionsbeskrivning samt en hänvisning till
Hamntaxan när det gäller avgifter

I nedanstående tabell redogörs för skillnaderna mellan gällande
Hamnordning kontra förslagen till revideringar av Hamnordningen.

§ i gällande
Hamnordning

Förslag på revidering i förslag till ny
Hamnordning

§ 1 Uppdelad i § 1 och § 2, texten är
omformulerad

§ 2 Är nu § 3, texten är omformulerad,
definitioner är flyttad till dokumentets
inledning

§ 3 Flyttad till § 25

17(36)



KSAU § 87 KS-TEK.2024.144

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

Redogörelse för förslaget till reviderad Hamntaxa

Generella förändringar

 På sidan 2 finns en i ingress som beskriver vad det är för
dokument, dokumentets disposition och en
definitionsbeskrivning enligt följande;
- 1. allmän information och föreskrifter
- 2. taxa och bestämmelser i kommunens småbåtshamnar
- 3. taxa och bestämmelser för kommersiella fartyg, fartyg

med kontrakterade årsplatser samt parkeringsplatser
 Bestämmelserna om vilka regler som gäller i småbåtshamnarna

och för kommersiella fartyg samt fartyg med kontrakterade
årsplatser och kontrakterade parkeringsplatser är flyttade från
Hamnordningen till Hamntaxan

 Avgifterna är uppställda i tabeller för en bättre läsbarhet
 Uppräkningen av avgifterna är i de flesta fall uppräknande

utifrån indexförändringar sedan nu gällande taxa fastställdes.
Vissa avgifter har uppräknats mer än index utifrån att de
bedömts vara orimligt låga

§ 4 Är nu uppdelad i §§ 4 -11
§ 5 Är nu § 12, ingen övrig förändring
§ 6 Flyttad till Hamntaxan
§ 7 Är nu § 13, ingen övrig förändring
§ 8 Information om Hamntaxan, flyttad till

sidan 2
§ 9 Är nu § 14 och § 15, ingen övrig

förändring
§ 10 Är nu § 17 och § 18
§ 11 Är nu § 19 - 23
§ 12 Är nu § 26, följande text borttagen: Öbor kan

hos hamnchefen ansöka om nyttjande av för
deras behov utmärkta platser. Antalet
tilläggsplatser är begränsad och kan endast
tillgodose de med störst behov.

§ 13 Är nu § 24
§ 14 Är nu § 27
Ny § § 16 reglerar försäljning från kaj eller båt
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Förändringar i avgifterna

Förutom höjda avgifter föreslås följande förändringar:

 Avgiften för fartyg med kontrakterad årsplats är i gällande taxa
beräknad utifrån fartygets längd. Nu föreslås att avgiften istället
ska baseras på antalet bryggmeter som tas i anspråk

 Den subventionerade avgiften för fartyg med kontrakterad
årsplats som innehas av person folkbokförd på ö tas bort

För fartyg upp till 12 m är avgiften 2 180 kr, om man är
folkbokförd på ö är avgiften 1 310 kr, en subvention med 870
kr.

Om fartygets längd är över 12 m är avgiften 3 470 kr, om man
är folkbokförd på ö är avgiften 2 080 kr, en subvention med
1 390 kr.

Nu föreslås en och samma avgift för en kontrakterad årsplats
oavsett var personen är folkbokförd.

 Avgiften för fartyg i chartertrafik som inte har hemmahamn i
Valdemarsvik eller Fyrudden samt avgiften för fartyg med
hemmahamn i Valdemarsvik eller Fyrudden tas bort

 Avgiften för kortare tilläggning under dagtid - mer än 4 timmar -
tas bort

 Ställplatsavgifterna ändras från tre säsongsnivåer till två

Avgifter- nyheter

 En avgift införs för kommersiella fartyg som önskar en
vinterplats i Valdemarsviks hamn

 Det görs möjligt att göra avsteg från taxan vid större
arrangemang, gäller gästhamnsplatser och ställplatser
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 En digital tjänst skapas för anmälan till båtplats samt för anmälan till
kölistor avseende kontrakterad båt- och parkeringsplats. Det införs
även en administrativ avgift för den årliga hanteringen av kölistorna

Idag hanteras anmälan till båtplats och anmälan till kölistor manuellt i
excelfiler eller på papper. I skrivandets stund är det ingen kö till
båtplatserna, det finns platser att erbjuda.

När det gäller kölistan till en kontrakterade parkeringsplats i Fyrudden
är läget ett helt annat. Det finns 41 parkeringsplatser ovanför affärs-
och restaurangbyggnaden i Fyrudden, dom parkeringsplatserna är de
mest efterfrågade.

Det finns även 29 parkeringsplatser på parkeringen till höger innan
man kommer fram till nyss nämnda byggnad. Dom platserna är något
mindre efterfrågade. I kölistan till dom platserna finns en viss ruljangs,
parkeringsplatser har kunnat erbjudas personer som ställde sig i kö
under förra året eller i början av detta år.

När det gäller parkeringsplatserna ovanför affärs- och
restaurangbyggnaden i Fyrudden har den som står på tur att få en
parkeringsplats stått i kö sedan 2015. Att ha en manuell hantering
med namn och kontaktuppgifter som inte uppdateras under flera års
tid innebär en kvalitetsosäker hantering.

Bristen på årlig kontakt mellan kommunen och den som har en
köplats innebär att kommunen saknar kännedom om intresset för en
parkeringsplats fortfarande finns kvar. Dessutom riskerar
kontaktuppgifter under en sådan lång period att bli inaktuella vilket
kan innebära att en plats inte erbjuds till den som står näst på tur.

För att göra kölistan årsaktuell föreslås att man som köande varje år
aktivt ska meddela att intresset kvarstår genom att betala en
administrativ avgift som på så vis styrker att man avser att kvarstå i
kön. Om betalningen inte kommer kommunen tillhanda inom angiven
tid stryks man ur kölistan.

Att hantera köer till båtplatser, parkeringsplatser eller annat på ovan
föreslagna eller liknande sätt är vanligt förekommande i andra
kommuner. För att effektivisera och säkerställa turordning och att
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aktuella kontaktuppgifter finns behöver en e-tjänst skapas för
ändamålet.

Uppskattning av ökade intäkter från höjda avgifter och helt
nya avgifter i taxan

Avgift för Intäkt
år
2024

Beräknad
intäkt
2025

Uppskattad
ökning av
intäkt

Fritidsbåt i
gästhamn,
Valdemarsvik

167 800 kr 256 800 kr 89 000 kr
(3:e dygnet

kostnadsfritt)

Fritidsbåt i
gästhamn,
Fyrudden

362 200 kr x) 434 640 kr 72 440 kr

Ställplats för
husbil,
Valdemarsvik

832 000 kr *) 1 204 000 kr 372 000 kr

Kontrakterad
båtplats i
småbåtshamn,
Valdemarsvik

59 300 kr 62 265 kr 2 965 kr
(5%)

Kontrakterad
båtplats i
småbåtshamn,
Fyrfjärden

1 026 300 kr 1 077 615 kr 51 315 kr
(5%)

Kontrakterade
parkeringsplatser i
Fyrudden

90 500 kr 220 000 kr 129 500 kr

Kontrakterade
årsplatser i
Fyrudden hamn

60 000 kr 77 000 kr 17 000 kr

Övriga avgifter
Vinterplats i

22 000 kr 60 000 kr 38 000 kr
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X) Jämförelse med år 2023

*) Jämförelsen med år 2023 med anledning av att ställplatser inte var tillgängliga
under år 2024 på grund av kajrenovering.

Ekonomiska konsekvenser

Förslaget innebär en kostnad för att skapa en e-tjänst för anmälan till
båtplats samt köhanteringen av kontrakterad båtplats och
parkeringsplatserna i Fyrudden.

Förslaget innebär även en uppskattad intäktsökning på 782 220 kr.

Yrkande
Per Hollertz (M) yrkar att ärendet skickas vidare till kommunstyrelsen utan
ställningstagande samt att nya taxor ska gälla från 1 januari 2025.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och att
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med detta.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommunstyrelsen
Akten

Fyrudden,
kommersiella
båtar i
Valdemarsviken
m.m

Anmälan till
kölista,
parkeringsplats
samt plats i
småbåtshamnen

Ny avgift 10 000 kr 10 000 kr

SUMMA 2 620 100 kr 3 402 320 kr 782 220 kr

22(36)



KSAU § 88 KS-SA.2024.71

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

Chef och ledare i Valdemarsviks kommun

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

Kommunstyrelsen beslutar anta riktlinjen Chef & Ledare i
Valdemarsviks kommun samt

Kommunstyrelsen beslutar att upphäva tidigare riktlinje ”Chefers
uppdrag i Valdemarsviks kommun, ks 2014-04-07 § 55.

Ärendebeskrivning

Kommunstyrelsen beslutade 2024-09-02 § 105 att godkänna den
nya organisationen. En naturlig del i den nya organisationen är
också att förtydliga krav och förväntningar på chefer samt visa på
vilka förutsättningar som finns för ett hållbart ledarskap i
kommunen.

Riktlinjen för chef och ledarskap i Valdemarsviks kommun med
tillhörande uppdragsbeskrivningar är förutsättningar för att i dialog
kunna prata om hur uppdraget utförs utifrån antagna mål och
budget. Chefer förväntas leda och utveckla verksamheten utifrån
ett närvarande och utvecklande ledarskap.

Bakgrund
Den nya organisationen har tre tydliga principer.
Den första bärande principen är att avdelningarnas roll och
uppdrag är att stödja cheferna och deras verksamheter och att vara
normerande i organisationen i till exempel ekonomistyrningen, HR
arbetet eller ärendeberedningsprocesser. Dessa avdelningar har
nya fastställda och kommunicerade uppdrag.

Den andra bärande principen är att tydliggöra chefers ansvar och
ägandeskap över personal-, ekonomi-, verksamhet och
arbetsmiljöarbetet. Detta tydliggörs i detta förslag till nya riktlinjer
för chef och ledare i Valdemarsviks kommun.

Det tredje principen är att forma en organisation där kommunens
olika verksamhetsområden/frågor hänger bättre samman och där
styrning och ledningen över olika enheter blir tydligare vilket också
tydliggörs i uppdragsbeskrivningar för alla chefer.
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Förslag till ny riktlinje
Riktlinjen ”Chef och ledare i Valdemarsviks kommun” ger chefer en
tydlighet i vilka förväntningar som ställs samt vilka förutsättningarna
är.

Som chef är man arbetsgivarens företrädare och har det
övergripande ansvaret för personal, ekonomi, verksamhetens
utveckling och arbetsmiljö. Chefen arbetar mot antagna mål och
budget och säkerställer att lagar och föreskrifter följs. Chefen
förväntas leda och utveckla verksamheten utifrån ett utvecklande
ledarskap.

Ett gott och närvarande ledarskap skapar förutsättningar för goda
resultat och en miljö som stimulerar till delaktighet, samarbete och
kreativitet.

Riktlinjen beskriver fem delar som utgångspunkt i ledarskapet:

1. Skapa förståelse för uppdraget: d v s mål, uppdrag och
verksamhet.

2. Ser till helheten: d v s ser helheten som mer än summan av
delarna.

3. Är en förebild: d v s agerar som man vill att medarbetarna ska
agera.

4. Tillit och delaktighet: d v s bjuder in medarbetare till delaktighet i
beslutsprocesser.

5. Innovativ: d v s ser nya lösningar som svarar mot behov och
efterfrågan i vardagen och i omvärlden.

Förutsättningar för ett hållbart ledarskap
Vi ska:
• sträva efter att inte ha fler än 30 medarbetare per chef
• ha utbildning i utvecklande ledarskap (UL)
• ges möjlighet till kontinuerliga chefsträffar med fokus på chefers
förutsättningar, information, utveckling, samverkan och lärande
• i våra roller, ha en bred kunskapsbas och vara generalister för att
ha goda
förutsättningar att klara våra uppdrag.

Stödfunktioner
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I Valdemarsviks kommun finns 4 avdelningar inom
kommunledningskontoret, med stödfunktioner som kan ge råd och
stöd till dig som chef. Nedan nämnda avdelningar vars uppdrag är
antagna och finns beskrivna kortfattat i dokumentet.

- Ekonomiavdelningen
- HR-avdelningen
- Kansliavdelningen
- Utvecklingsavdelningen

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommunstyrelsen
Akten
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Prövning om CVAB:s och VETAB:s verksamheter har varit
förenlig med det fastställda ändamålet och utförts inom
ramen för de kommunala befogenheterna år 2023

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslag

Ärendet skickas vidare till kommunstyrelsen utan ställningstagande.

Ärendebeskrivning

Enligt kommunallagen 6 kap 9 § ska kommunstyrelsen årligen pröva om
den verksamhet som de kommunala bolagen bedrivit under föregående
kalenderår har varit förenlig med de fastställda kommunala ändamålet och
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna
(lokaliseringsprincipen, självkostnadsprincipen, likställighetsprincipen).
Uppsiktplikten innebär att kommunstyrelsen ska fatta ett aktivt beslut om
bolagen utfört verksamheten inom de ramar som lagts fast i
bolagsordningarna. Bolagen ska följa ägardirektiv och riktlinjer på ett
beslutat och strukturerat sätt som bottnar i kommunfullmäktiges mål. Om
styrelsen finner att så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige
om nödvändiga åtgärder.

Ekonomienheten representerar förvaltningen och har undersökt de
kommunala bolagen Centrumhuset i Valdemarsvik AB, CVAB, och
Valdemarsviks etableringsaktiebolag, VETAB. Årsredovisningar,
ägardirektiv och bolagsordningar har använts som underlag till
undersökningen. Bedömningen är att verksamheterna i huvudsak varit
förenliga med det fastställda kommunala ändamålet för respektive bolag
och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.

Centrumhuset i Valdemarsvik AB
Bolaget äger och förvaltar två fastigheter, Sjöhuset och Funkishuset.
Funkishuset är till stora delar uthyrt till Valdemarsviks kommun. Under år
2023 har Sjöhuset varit tillgänglig för försäljning. För att öka
uthyrningsgraden har ett sk Cooffice inrättats. Cooffice ger hyresgästen
möjlighet till kortare hyra av mindre kontorslokaler. På fastighetens
övervåning finns större evenemangslokal tillgänglig för dygnshyra. I
avvaktan på detaljplan är bolaget ännu lagfaren ägare till den försålda
fastigheten ”Garvarhuset”.
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Bolaget ska enligt bolagsordningen förvalta fastigheter inom
Valdemarsviks kommun. Enligt ägardirektiv ska bolaget ansvara för att
dess fastigheter fortlöpande underhålls och utvecklas efter befintlig och
bedömd framtida efterfrågan. Uppdrag till styrelsen och verkställande
direktören är att vidta åtgärder för att undvika ekonomiska och
kapitalmässiga förluster. Prioriterat är att försäljning av Sjöhuset ska
genomföras.

Centrumhuset i Valdemarsvik AB ska långsiktigt uppnå en soliditet på
15% enligt ägardirektiv.

Bolaget har under år 2023 drivit försäljningsprocessen av Sjöhuset.
Bolaget genomför under år 2023 en undersökning av inomhusluften i
Sjöhuset. Resultatet visar inga förhöjda risker med att vistas i Sjöhuset.
Beslut tas att verka för att öka uthyrningsgraden av
kontorslokaler/affärslokaler i Sjöhuset. Enligt årsredovisningen 2023 var
bolagets soliditet 5,9% (5,3%). Soliditeten väntas öka vid
fastighetsförsäljning.

Förvaltningens samlade bedömning är att bolagets verksamhet under
föregående kalenderår i huvudsak har varit förenlig med det fastställda
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala
befogenheterna.

Valdemarsviks Etableringsaktiebolag VETAB
Bolaget äger och förvaltar fastigheten Strömsvik 4,
administrationsbyggnaden och kommunhuset Strömsvik.
Valdemarsviks kommun är den enda hyresgästen och debiteras en
årlig hyra motsvarande bolagets självkostnader.

Enligt ägardirektiv ska bolaget på ett kostnadseffektivt sätt förvalta
fastigheten Strömsvik 4, så att fastighetsvärdet bibehålls över tid.
Förvaltningens samlade bedömning är att bolagets verksamhet
under föregående kalenderår varit förenlig med det fastställda
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala
befogenheterna.

Yrkande
Per Hollertz (M) yrkar att ärendet skickas vidare till kommunstyrelsen utan
ställningstagande.
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Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och att
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med detta.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommunstyrelsen
Akten
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Skärgårdsprogram för Kalmar och Östergötlands län

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslu

Kommunstyrelsen överlämnar yttrandet till Region Östergötland.

Sammanfattning

Kommunstyrelsen beslutade 30 september att delegera beslutsfattandet i
ärendet till kommunstyrelsens arbetsutskott.

Regionerna Östergötland och Kalmar län har tillsammans tagit fram
ett Skärgårdsprogram. Programmet är en revidering av tidigare
”Gemensamt utvecklingsprogram för kust och skärgård”.

Valdemarsviks kommun ser positivt på att revidera det tidigare
utvecklingsprogrammet med nya målbilder och en uppdaterad
kunskapsbild.

Målbilderna i skärgårdsprogrammet bedöms som ändamålsenliga
för syftet och utvecklingsförslaget bedöms vara i linje med
målsättningen. Utvecklingsförslagen tydliggör även att det finns
redan existerande nätverk och stödsystem som går att nyttja, samt
att utvecklingsarbeten redan sker i andra regionala styrdokument.

Programmet ger Valdemarsviks kommun viktig kunskap på nuläget
för kust och skärgård som kan användas inom den kommunala
planeringen. Det är även tydligt att programmet utgör ett regionalt
styrmedel som stärker vissa viktiga noder och samband i
kommunerna.

Valdemarsviks kommun stödjer utvecklingsförslaget om att
möjliggöra för rörelse över länsgränserna, då det i nuläget saknas
goda förbindelser ner mot Västervik/Kalmar.

Valdemarsviks undrar hur arbetet med Rumslig strategi påverkar
Skärgårdsprogrammet. Det finns även en avsaknad om frågan av
sjukvård i programmet som kan lyftas. Utvecklingspunkten om
kollektivtrafik till sjöss kan utvecklas så det framkommer i
Östergötlands regionala trafikförsörjningsprogram att
skärgårdstrafiken kommer förbli på liknande nivå som nu.
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Ärendebeskrivning

Regionerna Östergötland och Kalmar län har ”Skärgårdsprogram
för Östergötland och Kalmar” ute på remiss. Programmet ska
revidera ”Gemensamt utvecklingsprogram för kust och skärgård”
och vara en fördjupning av Region Kalmar län och Region
Östergötlands utvecklingsstrategier (RUS). Programmet tar sikte på
2040.

Programmet syftar att få en fördjupad bild och skapa samsyn kring
kustens och skärgårdens förutsättningar och behov. Programmet är
ett planeringsunderlag för regionerna vid bland annat fördelning av
ekonomiska medel. Kommunerna kan använda programmet som
ett kunskaps- och planeringsunderlag i den mån som de finner det
relevant.

Den geografiska omfattningen är kust- och skärgårdsområdena
från Norrköping till Mönsterås. Endast de frågor som regionerna
och till viss del kommunerna har rådighet över berörs.

Programmet har konkretiserats till tre målpunkter:
- Förutsättningar för att bo, leva och bedriva verksamhet här året

runt.
- Ändamålsenlig infrastruktur och transporter.
- Skärgårdens natur-, kultur- och rekreationsvärden utvecklas och

tas tillvara i samverkan med lokala aktörer.

Till målpunkterna finns det identifierade utvecklingsförslag.
Frågorna Vad behövs?, Hur? och Vem? ställs inför varje
utvecklingsförslag så att det framgår vad som ska göras och av
vem.

Ekonomiska konsekvenser

Det förväntas inte några konsekvenser.
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

Beslutsunderlag
Remissvar Skärgårdsprogram för Östergötland och Kalmar län

Missiv, Skärgårdsprogram för Östergötland och Kalmar län, Region
Östergötland, 2024-06-14

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Region Östergötland
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

Remiss av SOU 2024:50 Nätt och jämnt - Likvärdighet och
effektivitet i kommunsektorn

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

Kommunstyrelsen antar förvaltningens förslag till remissvar som sitt och
översänder det till finansdepartementet.

Sammanfattning

Valdemarsviks kommun är remissinstans avseende SOU 2024:50 Nätt och
jämnt – Likvärdighet och effektivitet i kommunsektorn.

Remissavet ska ha inkommit till Finansdepartementet senast den 8
november 2024.

Syftet med utredningens uppdrag var att säkerställa att den
kommunalekonomiska utjämningen ger kommuner och regioner likvärdiga
ekonomiska förutsättningar att tillhandahålla välfärd och annan kommunal
service, trots skillnader i skattekraft och strukturella förutsättningar,

Utredningen behandlar utjämningssystemet och statsbidragen såväl de
generella som de riktade.

Jämfört med nuvarande system är Valdemarsviks kommun en ”vinnare” i det
nya systemet. Utifrån detta finns det skäl att tillstyrka de föreslagna
förändringarna. Förslaget torde även nå sitt övergripande syfte bättre än
nuvarande system.

När det kommer till borttagandet av personalkostnadsindexet i förslaget till
LSS-utjämningen tappar Valdemarsviks kommun när systemet fullt är infört
1 409 kronor per invånare. Därför finns det skäl att avslå utredningens förslag
och lämna förslag på hur tung vårdtyngd inom LSS-verksamheten kan
kompenseras.

Ytterligare en aspekt som Valdemarsviks kommun kan ta upp i sitt yttrande är
effekterna av det stora antalet säsongsboende.

Därutöver önskar Valdemarsviks kommun få de stora variationerna belysta
som kan uppstå när utjämningens komponenter uppdateras.
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

Ärendebeskrivning

Utredningen och dess förslag
Utjämningskommittén 2022 har haft i uppdrag att göra en bred översyn av
systemet för kommunalekonomisk utjämning och LSS-utjämningen samt vid
behov föreslå förändringar. I uppdraget har också ingått att se över vilka av
dagens riktade statsbidrag som skulle kunna inordnas i det generella
statsbidraget till kommunsektorn. Därutöver har kommittén haft i uppdrag att
lämna förslag på åtgärder för att motverka höga och ökande skattesatser i
kommuner och regioner, inklusive åtgärder för att minska risken för negativa
bieffekter av inkomstutjämningen på tillväxten.

Kommittén har gjort en översyn av de riktade statsbidragen och föreslår dels
att principen för dem ändras samt att 17 riktade statsbidrag ska inordnas i det
generella statsbidraget.

Vad gäller inkomstutjämningen föreslår kommittén att de länsvisa
skattesatserna uppdateras och utgå från rikets genomsnittliga skattesats
2022. Garantinivån föreslås vara 116% mot nuvarande 115%.

Förslaget för kostnadsutjämning för kommuner innebär att delmodellerna för
verksamhetsövergripande kostnader och infrastruktur och skydd delas upp
efter verksamhetsområde. Detta innebär fler delmodeller men systemet blir
tydligare. Samtliga ingående komponenter i de olika delmodellerna har setts
över och vid behov justerats. Därtill föreslås att komponenter som inte tydligt
har visat sig ha betydelse för skillnader i kostnader eller på andra sätt kan
motiveras, tas bort.

Förslaget till justeringar i LSS-utjämningen innehåller bland annat att
personalkostnadsindexet tas bort som komponent i utjämningen.

Strukturbidraget föreslås tas bort och ersätts av ett bidrag för svagt
befolkningsunderlag samt ett fast införandebidrag.

Två separata införandebidrag föreslås införas till de kommuner som får
kraftigt negativa förändringar i kostnadsutjämningen och LSS-utjämningen.

Den samlade förändringen innebär att glesa kommuner, kommuner med liten
folkmängd och de socioekonomiskt svaga kommunerna i genomsnitt får en
positiv förändring.
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

De förändringar som utredningen föreslår i betänkandet föreslås införas från
och med 1 januari 2026.

Konsekvenser för Valdemarsviks kommun
Förslaget innebär en positiv effekt i 2024 priser med 1 669 kronor per
invånare för Valdemarsviks kommun. Inkomstutjämningen stärks med 621
kronor per invånare och kostnadsutjämningen stärks med 1 672 kronor per
invånare. Regleringsposten (lika för alla kommuner minskar med -625 kronor
per invånare. Därtill tillkommer en avgift för det fasta införandebidraget med
26 kronor för alla kommuner.

För LSS-utjämningen blir den samlade effekten – 1 331 kronor per invånare
exklusive införandebidraget. Den del som förklaras av
personalkostnadsindex uppgår till – 1 409 kronor per invånare. Det separata
införandebidraget för LSS-utjämningen innebär att ingen kommun ska få en
större årlig förändring än 250 kronor per invånare.

Exklusive införandebidraget uppgår den samlade ekonomiska effekten för
Valdemarsviks kommun således till 1 669 – 1 331 - 26 =312 kronor per
invånare vilket ger en positiv effekt om ca 2,3 mnkr.

Tabellen nedan visar Valdemarsviks kommuns ersättning i kronor per
invånare 2024 och den förändring som uppstår i utredningens förslag. Totalt i
kostnadsutjämningen innebär således förändringen en förstärkning med
1 672 kronor per invånare.

Kostnadsutjämningen    

Kronor/invånare 2024 Nuvarande Förändring

Förskoleverksamhet och skolbarnomsorg -2339 119

Förskoleklass och grundskola -2536 330

Gymnasieskola 448 500

Kommunal vuxenutbildning -158 0

Individ och familjeomsorg -961 118

Äldreomsorg 6522 240

Verksamhetsövergripande 14

Infrastruktur och skydd 18

Kollektivtrafik -462 70

Politisk verksamhet -58
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
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Justerare
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Tabell: kostnadsutjämningen 2024 nuvarande nivå och föreslagen förändring.

Det som inte diskuteras närmare i utredningen är de effekter för enskilda
kommuner som kan uppstå när de olika komponenterna i
kostnadsutjämningen uppdateras. Valdemarsviks kommun har tidvis
drabbats av relativt stora effekter och det finns skäl att belysa detta
ytterligare.

Förslag till yttrande
Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen antar förvaltningens förslag till
yttrande som sitt och översänder det till Finansdepartementet,
Yttrandet är kortfattat och fokuserar dels på effekterna av borttagandet av
personalkostnadsindex i LSS-utjämningen och dels på effekter av ett stort
antal säsongsboende i en mindre kommun. Utredningen nämnder förvisso att
en särskild ventil för stora vårdbehov inom LSS i främst små kommuner
införs men något lagförslag lämnas inte. Till sist föreslår förvaltningen att
Valdemarsviks kommun uppmärksammar Finansdepartementet på de
effekter som kan uppstå vid uppdatering av komponenter i utjämningen. För
Valdemarsviks kommuns del har dessa vid något tillfälle varit påtagliga och
även här kan det finnas behov av att införa en dämpande faktor i systemet
som begränsar den årliga effekten. Mellan åren 2024 och 2025 tappra
kommunen 974 kronor per invånare i kostnadsutjämningen i nuvarande
system.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommunstyrelsen

Gator och vägar 45

Räddningstjänst 9

Befolkningsminskning 279

Fastighet   20

Summa 546 1672
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-10-09

Justerare

..........

..........

Information till KSAU

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut

Punkten lämnas.

Ärendebeskrivning
Kommundirektör Kristina Lohman, utbildningschef Carina Hall, socialchef
Maria Frisäter, samhällsbyggnadschef Aline Eriksson och HR-chef Carina
Magnusson redogör för organisatoriska förändringar inom förvaltningen.
Närvarande tjänstepersoner informerar även om effektivisering och
kompetensväxling som sker i och med organisationsförändringen.

HR-chef Carina Magnusson meddelar att sammanställning av HME-
enkäten pågår. Totalt har 431 medarbeterare svarat på enkäten.

Kommundirektör Kristina Lohman och HR-chef Carina Magnusson
meddelar att man haft möte med 4 ledamöter i kommunfullmäktige efter
en debatt i kommunfullmäktige där det framkom uppgifter om kränkning
och trakasserier av chefer i kommunen.

Markus Noord, vattensamordnare, och Carl Hamilton, projektledare,
informerar om vattensamordningen som sker i samverkan med
Åtvidabergs kommun och Västerviks kommun.

Per Hollertz (M) meddelar att Naturvårdsverket har pengar att söka
gällande planläggning vid potientiell etablering av SMR i kommuner.

Lars Beckman (S) frågar om etablering av vindkraft om hur öppna möten
ska arrangeras.
- Per Hollertz (M) meddelar att planering sker för när och hur ska öppna
möten ska ske. Samhällsbyggnadschef Aline Eriksson tar med sig frågan
och stämmer av med miljöchef Pär Ljungqvist. .

Nhela Ali (S) frågar om när förändringar gällande personalförmåner ska
börja gälla?
- Kommundirektören tar med sig frågan.
_ _ _ _ _ _ _
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